
Geacht College,

Hierbij de reactie van de VVD fractie in eerste instantie in het kader van de algemene beschouwingen, naar 
aanleiding van de Programmabegroting 2014.

Algemeen

De voorliggende Programmabegroting 2014 vinden wij evenals vorig jaar een goed, nog bondiger, meer duidelijk 
verhaal en het sluit in onze ogen nog steeds goed aan op het Raadsprogramma Gezond, Groen, Groeien en het 
Collegeprogramma. Zoals ook vorig jaar gememoreerd geven wij u in het kader van efficiency in overweging te 
bezien of de opzet wellicht nog eenvoudiger en korter kan en waar mogelijk te voorzien van een planning in 
kosten en tijd. Wij zijn verheugd te zien dat onnodige herhalingen uit het Raadsen collegeprogramma dit jaar 
achterwege zijn gebleven.
 
Veel van de uitgangspunten van ons verkiezingsprogramma vinden wij terug in deze begroting. Ondanks de nu 
doorgevoerde bezuinigingen zien wij veel investeringen, een ambitieus uitvoeringsprogramma op diverse 
programmaonderdelen met, onontkoombaar, beperkte lasten verzwaring voor onze inwoners. Wij constateren 
dat het steeds moeilijker wordt een sluitende begroting te realiseren, zeker na het bekend worden van de 
september circulaire. Dit zal voor de komende jaren de grote uitdaging zijn. In het kader van de zelfstandigheid 
van onze gemeente zal de komende periode tot aan de verkiezingen een drukke worden om alle voorbereidingen 
te treffen om te komen tot een waardeprofiel van onze gemeente, om na de verkiezingen het pad van de beoogde 
fusie verder te bewandelen. Het is de afgelopen anderhalf jaar wel duidelijk geworden dat door externe 
veranderende omstandigheden het een illusie is te denken dat onze gemeente nog veel langer zelfstandig zal 
kunnen blijven. Dit is door alle politieke partijen, het college en de gemeentesecretaris onderschreven in de 
laatste werkgroep bijeenkomst.

Ontwikkelingen op provinciaal en regionaal (MRA) niveau blijven een zaak van nauwlettend in de gaten houden 
en daar waar mogelijk onze invloed laten gelden; de laatste maanden zijn hier een voorbeeld van met meerdere 
initiatieven op regionaal niveau, zoals het vaststellen van de NZKG visie door de provincie, waarbij de benodigde 
procedures voor het mogelijk maken van een haven in de houtrak zullen worden opgestart. Het college zal op alle 
niveaus alert moeten zijn en onderling samenwerken om mogelijke bedreigingen voor onze gemeente het hoofd 
te kunnen bieden. Het nieuwe college heeft dit in de afgelopen periode adequaat opgepakt. Een grote tegenvaller 
en ook een groot persoonlijk verlies voor velen, is het plotseling overlijden van wethouder Zantkuijl, zijn kennis en 
kunde wordt nog steeds op velerlei terreinen node gemist.

Meerjarenperspectief

Wij kunnen de voorgestelde bezuinigingen voor 2014 op de diverse programmaonderdelen onderschrijven. Het is 
zaak om in 2014 nogmaals te bezien waar eventueel nog meer en/of anders bezuinigd kan worden met in het 
achterhoofd een betere structuur voor de komende jaren.
De te nemen maatregelen zullen structureel en evenwichtig dienen te zijn.  Voor de jaren daarna is het het 
college gelukt om een sluitende begroting te realiseren. Wij moeten echter wel beseffen dat de gevolgen van de 
september circulaire hier nog niet in verwerkt zijn. Het blijft zaak voor het college om in samenwerking met het 
ambtelijk apparaat en de Raad blijvend aan een sluitende begroting te werken. Het is zaak om alle projecten, 
zoals Spaarne Buiten, Polanenpark en Sugar City scherp te monitoren en adequaat te sturen om financiële 
tegenvallers te voorkomen.
De grote onbekenden zijn de komende transities die ons als gemeente te wachten staan, er is nog geen duidelijk 
beeld over de gevolgen zowel qua capaciteit als financieel.

Kan het college in procenten aangeven welke afname wordt verwacht van de Algemene Uitkering en wat de 
toename van kosten zal zijn voor de decentralisaties?
Welke maatregelen heeft het college voor ogen indien voornoemde gebeurt?
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Nieuw Beleid

Gezien de huidige ontwikkelingen komt nieuw beleid zeker aan de orde op allerlei onderdelen, denk dan b.v. aan 
alle veranderingen betreffende de transities van jeugdzorg en AWBZ in eerste instantie. Door inventief om te 
gaan met nieuw beleid liggen hier ook kansen. Dat proces zal blijvend van ons allemaal, college en raad, de 
nodige inspanning en creativiteit vragen. 

Het zijn niet alleen maar bedreigingen die op ons afkomen, wij kunnen en moeten dit ook zien als uitdagingen. Wij 
roepen dan ook alle raadsleden en collegeleden op om dit de komende periode tot aan de verkiezingen op te 
pakken en uit te dragen. Het worden jaren waarin saamhorigheid de sleutel zal zijn tot de toekomst van onze 
gemeenschappen, wat voor soort bestuur er ook zal komen.

Overzicht en inzicht in processen en financiën zullen een eerste vereiste zijn om zoveel mogelijk te bereiken met 
een zo efficiënt mogelijke inzet van financiële middelen.

Programma 0            Algemeen bestuur   

Wij onderschrijven de conclusie van de werkgroep Stip op de Horizon en zullen ons inzetten om het proces zo 
goed mogelijk te laten verlopen. Waarbij alle belangengroepen binnen onze gemeente betrokken zullen worden 
om tot het juiste perspectief te komen waaronder de toekomst van onze gemeente vorm moet krijgen.

Wij zijn content met het tot stand komen van de structuurvisie ’’samen naar ‘35’’, echter wij zijn ons ervan bewust 
dat tussen de tijd van het tot stand komen van deze visie en nu er zoveel veranderd is, met name externe 
omstandigheden, dat wij onze inzichten en plannen moeten bijstellen. Met een realistische kijk op de toekomst 
zullen wij het nu door ons allen vastgestelde pad verder moeten volgen. 
Wij moeten de voorbereidingen treffen voor de nieuwe raad en het volgende college.
De volgende stap is het vernieuwen van de bestemmingsplannen, wij verzoeken het college ook hier scherp toe 
te zien dat niet meer financiële middelen worden gevraagd voor het tot stand brengen dan strikt noodzakelijk, wij 
zullen ook als Raad hier zeer kritisch over blijven. Wij verzoeken het college dan ook nu het proces loopt de Raad 
blijvend te informeren.

Wij verzoeken het College zo snel als mogelijk een vervangende huurder te vinden om het omstreden vertrek van 
de stichting RIJK zodoende financieel op te vangen. Dit heeft wat ons betreft nu niet de eerste prioriteit, het 
voorstel om de ruimtes anders te gebruiken is wat ons betreft prima.
Hoeveel huuropbrengst is in de begroting van 2014 opgenomen?
Welke overheadkosten worden verspreid voor RIJK?

Het verder professionaliseren van ons ambtelijk apparaat is ook een opgave om de toekomstige problemen het 
hoofd te kunnen bieden en een bestuurskrachtige gemeente te blijven.
Voor zover mogelijk zullen ook hier kosten moeten worden beperkt. Gezien de huidige ontwikkelingen zijn wij 
voorstander om, waar mogelijk, mutaties in het personeelbestand d.m.v. detachering op te vangen.
Is in de begroting van 2014 de vervanging van de beleidsmedewerker opgenomen?

Het bezuinigen op verkiezingen, in principe eenmaal per 4 jaar, levert naar onze mening niet voldoende op, wij 
zouden deze bezuiniging dan ook liever niet zien.

Programma 1            Openbare orde en veiligheid   
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Voor wat betreft de VRK zien wij een voortschrijdend proces dat naar onze mening de goede kant opgaat als het 
gaat om een goede organisatie met duidelijke processen. Financieel zullen wij de vinger aan de pols moeten 
houden en zullen wij het college ook om regelmatige terugkoppeling blijven vragen, evenals vorig jaar.
Het blijkt nog steeds een lastig vraagstuk om handhaving van diverse taakvelden geregeld te krijgen. Wij 
verzoeken het college dan ook om met een gedegen plan te komen hoe wij handhaving gaan invullen, een eigen 
BOA inhuren of anders en vragen het college wanneer wij dat tegemoet kunnen zien? 

Programma 2            Verkeer Vervoer en Waterstaat   

De continuïteit van het onderhoud van de wegen, die nu voortvarend ter hand is genomen, zien wij graag 
gewaarborgd, aangezien er op diverse plekken binnen de gemeente nog voldoende achterstand valt weg te 
werken. Dit heeft voor ons een hoge prioriteit. Wij zijn verheugd te constateren dat het wegenbeheerplan gereed 
is.
Dit plan geeft inzicht hoe het met onze wegen gesteld is en volgens welke prioriteit wij daarmee aan het werk 
kunnen.
Wij zien het prioriteitenlijstje graag tegemoet!
Wordt de € 250.000,= voor wegen in 2014 ook daadwerkelijk gebruikt, in de reserve wegen is dit niet te zien?
Kan het college aangeven hoe men denkt het capaciteit probleem op de afdeling ruimte te ondervangen om 
zodoende de voortgang bij het onderhoud van de wegen te garanderen?

In het verkeersplan voor Spaarne Buiten staat dat de chicanes op de Liedeweg worden aangelegd er staat echter 
in de bovenste alinea dat dit nog met de bewoners wordt bekeken, wat is de waarheid?

Met name nu nog steeds blijkt dat er voor de N200 op geen enkele wijze iets te verwachten valt, verzoeken wij 
het college hier op alle mogelijke niveaus toch aandacht voor te vragen om tot een structurele oplossing te 
komen. Ziet het College hiertoe mogelijkheden en zo ja kunnen zij die dan toelichten? Deze vraag is nog steeds 
actueel en nu zeker nadat de N200 weer is opengesteld voor vrachtverkeer.

Op het nieuwe station zijn recent de fietsparkeer plekken uitgebreid, dit blijkt echter nog niet voldoende. Denkt B 
en W aan verdere uitbreiding?

Programma 3            Economische zaken   

Gezien de huidige economische crisis is het moeilijk initiatieven te ontwikkelen om ondernemers te 
enthousiasmeren om grote investeringen te doen en ontwikkelingen te starten of verder uit te bouwen. Nu de 
structuurvisie gereed is en duidelijk is waar bedrijven de kans krijgen dit wel te doen zal het college alles in het 
werk moeten stellen hen daarbij zoveel mogelijk te ondersteunen. 
2013 zal het jaar van de waarheid worden voor het Polanenpark, het winkelcentrum Spaarndam en de Nijestraat. 
Wij verwachten van het college een uiterste inspanning om de juiste kaders te scheppen waarbinnen deze 
initiatieven tot ontplooiing kunnen komen.
Nu een jaar verder kunnen wij constateren dat een eerste gebruiker zich op het Polanenpark heeft gevestigd en 
dat er onderhandelingen zijn met meerdere kandidaten, een goede zaak.
Met het winkelcentrum en de Nijestraat lijkt het niet zo te vlotten, kan het college de stand van zaken geven over 
deze projecten?
Is er al duidelijkheid over het dorpscentrum Spaarndam nu het medisch Centrum gaat verhuizen, lopen wij daar 
het risico van toenemende schulden bij het dorpscentrum die dan voor rekening van de gemeente komen?
Bij het vernieuwen van de bestemmingsplannen zal erop moeten worden toegezien dat het belang van 
ondernemers en bedrijvigheid binnen onze gemeente op juiste waarde wordt geschat en de nodige ruimte binnen 
die plannen krijgt.

Programma 4            Onderwijs   

Ook bij onderwijs is volop aandacht voor samenwerking om zo te komen tot efficiency en kwaliteitsverbetering. 
Echter ook hier dient volop aandacht te blijven voor de financiële gevolgen van samenwerkingsverbanden om de 
positie van onze gemeente niet te verzwakken. Hoe staat het met de vorming van een brede school in Halfweg?
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Programma 5            Cultuur en Recreatie   

Wij zijn verheugd dat binnen het tot stand komen van de structuurvisie, het door de VVD voorgestelde 
Groenstructuurplan een plek heeft gekregen en zodra het gereed is ons handvatten zal geven voor structureel, 
kwalitatief en efficiënt groen. Wij vinden het jammer dat het groenstructuurplan uiteindelijk toch nog wat langer 
heeft moeten duren, maar naar wij begrepen hebben staat het zeer binnenkort op de agenda. Met dit plan kan 
ons groen en natuur beleid handen en voeten gegeven worden.
In 2012 is de bijdrage aan de exploitatie van het dorpscentrum Spaarndam vastgesteld. Wat is de stand van 
zaken rond de realisatie van het opgestelde rapport en heeft er dit jaar al een evaluatie met het bestuur daarover 
plaats gehad? Deze vraag willen wij nog maar een keer stellen.
Hoe komt het dat de subsidie voor de bibliotheek in Spaarndam € 25.000,= is en die voor Zwanenburg maar € 
2.165,=?
Het college stelt voor om in 2014 geen verdere bezuiniging op subsidies door te voeren, hoeveel geld wordt er 
dan niet bezuinigd?
De problemen met hangjongeren in Spaarndam is onverminderd groot. Dit wekt de indruk dat ’sport in wijk’ dus 
niet echt helpt. Gaat sport in de wijk door met haar activiteiten?
Komt het door de subsidie van € 4.250,= dat het gratis aangeboden kan worden? Stopt deze voorziening nu wel 
of niet?

Hoe staat het met zoeken naar andere partijen voor financiële bijdrage voor de Jumelage?

Programma 6            Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening   

Het veranderende overheidsbeleid binnen dit taakveld zal vergaande gevolgen hebben voor de gemeentelijke 
overheden, ook voor onze gemeente. Wij verzoeken het college om een format te maken waarbinnen de 
veranderingen en financiële consequenties voor de raad inzichtelijk worden gemaakt en samen met de raad naar 
oplossingen te zoeken. Dit gezien het feit dat het zeer waarschijnlijk om grote financiële consequenties gaat.
Voorgaande alinea van vorig jaar lijkt ons nog steeds zeer van belang gezien de ontwikkelingen van het 
afgelopen jaar en de onzekerheid van de te verwachten maatregelen door de Rijksoverheid.
Wij verzoeken het college het gehele sociale domein de komende periode zeer nauwlettend te monitoren gezien 
de impact hiervan op onze begroting. Graag vernemen wij van het college hoe men denkt dit aan te pakken en 
heeft men al inzicht wat er mogelijk op ons afkomt.
Hoe actueel is bovenstaande, er beginnen zich nu wel contouren af te tekenen, maar het is nog steeds niet 
geheel helder en duidelijk. Vanaf 2015 krijgen de gemeenten veel meer taken en verantwoordelijkheden binnen 
het sociale domen. Uit de begroting 2014 (b)lijkt dat de kosten op het niveau van 2013 uitkomen. In de 
meerjarenbegroting 20152017 zijn voor het sociaal domein geen lagere uitkeringen c.q. meer kosten 
opgenomen. U bent hier wel erg positief gelet op alle berichten over bezuinigingen van 15% of meer, graag een 
reactie?
Als wij stoppen met de vrijwilligerscentrale Haarlem onder wiens hoede komen dan de vrijwilligers makelaars?
Is het verstandig om subsidie te verlenen aan organisaties waar niemand van onze gemeente gebruik van 
maakt?

Programma 7            Volksgezondheid en milieu   

Gezien de ontwikkelingen over de afgelopen twee jaar voor wat betreft de ontwikkelingen van de kosten van 
afvalverwijdering en –verwerking vragen wij het college hoe men denkt verdere stijging van de kosten te kunnen 
voorkomen. Deze vraag willen wij graag nogmaals herhalen?

Programma 8            Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting   

Wij stellen het College voor om binnen de projecten die nu in ontwikkeling zijn, maar door de economische 
situatie wellicht niet uit de verf komen, te kijken naar mogelijke andere invullingen.
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Dit zou ertoe kunnen leiden dat wij wellicht niet geheel aan onze wensen van woningbouw kunnen voldoen, maar 
dit zou wel kunnen zorgen voor voortgang en zou goed zijn om verpaupering tegen te gaan.
Dit geldt b.v. voor het Sectorpark, Hoek Oranje Nassaustraat, Poldermanterrein, de Dr. Nijestraat en 
winkelcentrum Spaarndam. Wij verzoeken het college hier de druk om tot realisering te komen op te voeren.
Bovenstaande uit de algemene beschouwingen van 2013 zouden wij graag nog een keer herhalen, alhoewel wij 
ons er terdege van bewust zijn dat het niet altijd binnen de mogelijkheden van het college ligt.

Na het vaststellen van de structuurvisie zijn nu de bestemmingsplannen aan de beurt en liggen de eerste ter 
inzage, kan het college ons een tijdspad geven wanneer deze alle gereed zijn en wat zijn de consequenties 
indien men dit niet op tijd geregeld heeft?

Programma 9            Algemene dekkingsmiddelen   

De Algemene Uitkering zal afnemen de komende jaren ook zullen inkomsten uit de geplande projecten 
ontoereikend zijn om alle kosten te dekken.
Een balans tussen investeren, kosten besparen en het ontvangen van heffingen is noodzakelijk. Een gezonde 
financiële huishouding is essentieel om als zelfstandige gemeente te kunnen blijven bestaan.
De eventuele verkoop van grond en bezittingen moet als uitzondering worden gezien en is slechts 
gerechtvaardigd indien er minimaal de boekwaarde voor ontvangen kan worden, afwijken hiervan kan alleen door 
de Raad geaccordeerd worden.
Bovenstaande uit ons stuk van vorig jaar is ook hier nog steeds aan de orde en wellicht zelfs meer dan dat door 
de toenemende financiële druk.
Regeren is vooruitzien dat blijkt eens temeer uit bovenstaande alinea’s van twee jaar geleden. 
Wij zijn tevreden over de behaalde bezuinigingen tot nu toe, dit zorgt ervoor dat wij de komende jaren in ieder 
geval een sluitende begroting kunnen presenteren en wij zodoende het regressief toezicht door de Provincie 
veilig kunnen stellen.
Ondanks het zware weer zijn wij verheugd over het gematigd belastingbeleid, wij zullen er alles aan doen om dit 
zo te houden.

Paragraaf C

Op blz. 58 staat dat het onderhoud van de wegen goed is , toch horen wij regelmatig geluiden dat het onderhoud 
te wensen overlaat. Is het zo dat het wegdek van de Hoge Spaarndammerdijk voorlopig niet opgeknapt wordt, 
doordat besluitvorming van Rijnland nog jaren kan duren,?

Hoe staat het met het Archispel in Spaarndam, door vandalisme waren diverse reparaties noodzakelijk, maar die 
bleken tevergeefs. Kunt u een opgaven doen van de kosten in 2012 en 2013? Kunt u aangeven of het college 
wegen ziet hoe dit goede initiatief gaat voldoen aan datgene waar het voor bestemd was?

Wij danken het college en het ambtelijk apparaat voor hun inspanning het afgelopen jaar en wensen hen veel 
wijsheid en doorzettingsvermogen in de jaren die voor ons liggen.

De VVD fractie
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Nel Breed
Bob Graal
Sander Bank
Henk Werner

Een avond waarop iedereen het eens is,
is een verloren avond

(Albert Einstein)
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